
ORiPM. 0002.31.2012.AK 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXI/2012 
z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 28 grudnia 2012 roku w sali obrad 
Urzędu Miejskiego w Człuchowie, ul. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 12.30.00 do 12.50 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Danuta Kordykiewicz. 

Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
1. Ryszard Szybajło - Burmistrz 
2. Maria Pazda - Sekretarz 
3. Urszula Lange - Skarbnik Miasta 
4. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum; 
b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji Rady Miejskiej. 
2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok; 
b) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 

2012. 
4. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zakończenie obrad XXXI sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz dokonała otwarcia obrad XXXI sesji Rady Miejskiej 
w Człuchowie. Powitała zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że: w sesji 
uczestniczą wszyscy radni, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
i obrady są prawomocne do podjęcia uchwał. 

b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Następnie Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są uwagi do proponowanego 
porządku obrad? 

Burmistrz R.Szybajło poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji w pkt 3 projektu 
uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 
i transport nieczystości ciekłych. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem porządku obrad 
poszerzonego w pkt 3 o projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
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właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych? 

Głosowanie : „za" - 15 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 15 głosujących. 

c) przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są jakieś uwagi do protokołu z XXX sesji 
RM? Protokół był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Uwag nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XXX 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: „za" - 15 osób, przeciw - osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
15 głosujących. 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr XXX/2012 sesji RM 
zdnia 12.12.2012 r. 

Ad. pkt 2 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto z radnych chciałby w tym punkcie zabrać 
głos? 

Radna K.Łuczycka poinformowała, że ma dość nietypową sprawę. Zwróciła się do niej grupa młodych 
ludzi, którzy są zapalonymi narciarzami i mówią, że tego jeszcze w Człuchowie nie było. Mają 
ogromną prośbę, a właściwie zapytanie do burmistrza, czy można zrobić coś takiego, aby chodniki 
oczyszczać tylko w części przeznaczonej do chodzenia, a część przeznaczoną dla rowerów zostawić 
na biegówki. 

Ad. pkt 3 

Przestawienie projektu uchwały, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok 
Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Wszyscy członkowie Komisji byli za pozytywnym zaopiniowaniem tego projektu uchwały. 
Warto dodać, że komisja dyskutowała na temat zmian po stronie dochodów i wydatków, a szczególną 
uwagę zwrócono na zmniejszenie dochodów w działach dotyczących podatków od nieruchomości 
i od środków transportu oraz na zmniejszenie wpływów z tytułu udziału Gminy w PIT 
i przekształcenia użytkowania wieczystego. Dodała, że członkowie komisji otrzymali nowy projekt 
uchwały, gdzie wprowadzono niewielkie zmiany. Poprosiła p. skarbnik o wyjaśnienie. 

Skarbnik U.Lange poinformowała, że zmiana ta dotyczy tego, że otrzymaliśmy w dniu wczorajszym 
przed komisję od Ministerstwa Finansów decyzję na 34.000 zł dodatkowej subwencji, a korzystając 
z tego zmieniliśmy także plan finansowy Straży Miejskiej o 4 zł i w Urzędzie Miejskim klasyfikację 
wydatków w drogach z bieżących na majątkowe. 
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Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz podziękowała za wyjaśnienie, a następnie zapytała, czy 
ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok ? 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwale Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXXI/212/2012 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok - która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2012 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Wszyscy członkowie Komisji byli za pozytywnym zaopiniowaniem tego projektu uchwały. 
Zaznaczyła, że poprawiono w dwóch przypadkach błąd cyfrowy, ponieważ chodzi o 31 maj 2013 r., 
natomiast przesunięcie środków na przyszły rok wynika przede wszystkim z niedokończonych 
procedur czyli sprawa uzgadniania z GDDKiA i odbiór końcowy inwestycji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2012? 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXXI/213/2012 
w sprawie ustałenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2012 -
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 
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i transport nieczystości ciekłych 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia, 
Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że komisja zajmowała się już tą uchwałą jednak 
ze względu na błędy cyfrowe tj. 31 czerwca zamiast 30 czerwca oraz rzecz dotyczącą odpadów 
ciekłych, która będzie obowiązywała bez względu na sytuację na naszym wysypisku wprowadzono 
zmiany do uchwały. Poza tym nic się nie zmienia trzeba tylko poprawić błędy. Uchwała otrzymała 
pozytywną opinie Komisji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania do tego 
projektu uchwał? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych? 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 1 głos 

Rada 14 głosami „za" przy jednym głosie „wstrzymującym się" podjęła uchwałę Rady Miejskiej 
w Człuchowie Nr XXXI/214/2012 w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych - która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 4 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
w okresie między sesyjnym odbyła jedno posiedzenie, które było poświęcone zaopiniowaniu 
projektów uchwał na dzisiejszą sesję. 

Przewodnicząca Komisji E.Józefowska poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu odbyła 
posiedzenie 19 grudnia. Na Komisję zaproszono p. Z.Januszewskiego człuchowskiego artystę, 
rzeźbiarza oraz zatwierdzono plan pracy komisji na rok 2013. Pan Z.Januszewski wyszedł 
z propozycją do miasta, aby napisać książkę „Życie wokół zamku człuchowskiego". Przedstawił 
propozycję tej książki oraz jej krótki zarys. Książka ta składałaby się również z wielu ilustracji. 
Dyskutowano na ten temat, jednak decyzji jeszcze nie podjęto w tej sprawie. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami 
odbyła jedno posiedzenie w dniu dzisiejszym, na którym wytypowano jednostkę do kontroli. 
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W związku z tym w następnym punkcie zwróci się z wnioskiem do Rady o wrażenie zgody 
na przeprowadzenie kontroli. Komisja opracowała również plan pracy na 2013 rok. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw 
Społecznych w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie, które dotyczyło zaopiniowaniu 
uchwał na dzisiejszą sesję. 

Przewodniczący Komisji J.Adamczyk poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego 
w okresie między sesjami nie obradowała. 

Ad. pkt 5 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac i wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Burmistrz Miasta R.Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i realizacji uchwał Rady za okres 
od 12.12.2012 r. do 27.12.2012 r. - które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie poinformował, że podczas konferencji poświęconej podsumowaniu realizacji projektu 
„Zintegrowany System Informacji Turystycznej Województwa Pomorskiego" odebrał z rąk Marszałka 
Województwa M.Struka podziękowania i gratulacje związane z tym projektem. Na terenie 
województwa pomorskiego zainstalowano 245 informatów. Następnie odczytał podziękowania 
„Proszę przyjąć szczególne gorące podziękowania za zaangażowanie reprezentowanego przez Pana 
samorządu, to wspólne przedsięwzięcie i państwa gotowość na przyjęcie na siebie zobowiązań oraz 
zrozumienie i życzliwość wobec inicjatyw podejmowanych przez samorząd województwa 
pomorskiego w dziedzinie marketingu terytorialnego przyczynią się do budowy atrakcyjnego 
wizerunku naszej małej ojczyzny". Wspomniał także, że w tym projekcie udało się przywrócić 
do dawnej świetności historyczną Bramę Wyżynną w Gdańsku. 

Ad. pkt 6 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że jest zaskoczony tym pytaniem, ale świadczy to o tym, 
że w miarę dobrze odśnieżane są chodniki i ciągi pieszo-rowerowe skoro młodzież zwraca się z taką 
prośbą. Z punktu widzenia formalnego na dzień dzisiejszy jest to niemożliwe dlatego, że miasto 
ogłasza przetarg na odśnieżanie i wyznacza w nim konkretne miejsca, które należy odśnieżać. Gdyby 
miasto wyszło z taką inicjatywą firma, która wygrała odśnieżanie mogłaby nawet formalnie 
nie przyjąć zmniejszenia zakresu odśnieżania więc w tym roku na pewno jest to niemożliwe. Dodał, 
że mamy wiele atrakcyjnych miejsc wokół samego miasta Człuchowa, a OSiR wyjdzie naprzeciw 
młodzieży i wskaże atrakcyjne miejsca np. camping nad Jeziorem Rychnowskim. OSiR z projektu 
dotyczącego budowy placów zabaw dokonał również zakupu nart biegowych i gdyby młodzież chciała 
skorzystać z tych nart to dyr. na pewno wypożyczy i będzie służył radą i pomocą gdzie można 
bezpiecznie uprawiać narciarstwo biegowe. Nawet gdyby miasto stworzyło takie warunki byłoby 
to w kolizji z pieszymi i rowerzystami korzystającymi z ciągów pieszo-rowerowych. W razie 
nieszczęścia nie wziąłby na siebie odpowiedzialności. 

Wiceprzewodniczący Rady K.Dziemiańczyk poinformował, że policja musiałaby ukarać narciarzy 
za zajmowanie pasa dla rowerów gdyż jest to wykroczenie. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz dodała, że widzi jak codziennie z os. wschód kilka osób 
wozi rowerem dzieci do szkoły podstawowej. 

Ad. pkt 7 
Wolne wnioski 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w wolnych 
wnioskach? 
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Radna G.Misztal poinformowała, że w związku z tym, że dzisiaj Komisja Rewizyjna wytypowała 
jednostkę do kontroli kompleksowej zwróciła się z wnioskiem do Rady Miejskiej o wyrażenie zgody 
na przeprowadzenie kontroli Straży Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poddała wniosek pod głosowanie. Zapytała, kto z radnych 
jest za tym, aby Straż Miejską objąć kontrolą Komisji Rewizyjnej? 

Głosowanie: jednogłośnie „za" 
Wniosek został zatwierdzony. 

Burmistrz R.Szybajło przekazał na ręce radnych podziękowania od Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego w Człuchowie za wspieranie przez 10 lat inicjatyw związanych 
z uzależnieniami, HIV i AIDS. To Wasza zasługa, że przekazujecie środki i wspieracie. Podobne 
podziękowania złożyła Szkoła Podstawowa nr 1, która corocznie organizuje Festiwal Piosenki 
Ekologicznej Zielony Słowik. Wczoraj miał przyjemność przyjąć od Prezesa Stowarzyszenia Klubu 
Abstynenta Krokus wyrazy wdzięczności za wielkie serce i pomoc w funkcjonowaniu Klubu 
Abstynenta Krokus więc tradycyjnie przekazuje do Rady. Dodał, że z szeregu życzeń, które wpłynęły 
ujęły go życzenia z Bogatyni, gdzie swojego czasu podczas powodzi udzieliliśmy wsparcia 
finansowego. W tym roku było podsumowanie, w którym również uczestniczył. Są to bardzo ciepłe 
słowa skierowane do nas z okazji Bożego Narodzenia i Nowego Roku. Przytoczył jedno zdanie ,jak 
niezwykłym darem są więzi międzyludzkie, jak wielką wartością jest nasza polska tradycja". 

Wiceprzewodniczący Rady K.Dziemiańczyk w związku z tym, że padło na sesji zapytanie odnośnie 
dwóch pobić, które miały miejsce w Człuchowie w okolicy lokalu 777 chciał przekazać radnym 
i mieszkańcom, że uczestnicy wszystkich zajść zostali ustaleni, a ostateczna klasyfikacja prawa zależy 
od obrażeń i od biegłego, który się w tej sprawie wypowie.Do tego zostanie skierowany akt oskarżenia 
do sądu jeśli będą to obrażenia za przestępstwo. 

Radny M.Szałata poinformował, że znalazł w gazecie wyborczej ogłoszenie Ministerstwa Pracy 
i Polityki Społecznej o konkursie zamkniętym na finansowanie projektów z zakresu rozwoju 
demokracji lokalnej, a konkretnie potencjału trzeciego sektora „Rozwój dialogu obywatelskiego". Jest 
to konkurs ograniczony do dwóch kategorii podmiotów, a mianowicie do rządowego szczebla 
centralnego i do samorządów, które mogą wystąpić w partnerstwie z organizacjami pożytku 
publicznego. Jest to jeden z jego koników, w związku z tym sam deklaruje pomoc i prosiłby pana 
Burmistrza o zwrócenie na to uwagi. Projekt trzeba by było złożyć do końca stycznia dlatego już 
dzisiaj o tym mówi. Myśli, że znalazłyby się możliwości, aby taki projekt zgłosić, a może udałoby się 
nam pozyskać środki. 

Ad. pkt 8 
Zakończenie obrad XXXI sesji 

Przewodnicząca Rady M.P.Kordykiewicz w związku z tym, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany zamknęła obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 


